
Generalforsamling i Dronningavlerforeningen af 1921. 

Afholdt Lørdag d. 7. april 2018 kl. 10.00. 

21 medlemmer var mødt frem. 

 

1. Valg af dirigent. 

a. Bent Larsen blev valgt som dirigent. 

Bent konstaterede, at generalformsamling var lovligt varslet. 

b. Palle og Søren blev valgt som stemmetællere. 

 

2.    Beretning ved formand Anders Peter Blæsild. 

a. En våd sommer. 

b. Stigende honningpriser. 

c. Vejrmæssigt gode parringsforhold. 

d. Der blev fundet pesticidrester i dansk honning for første gang. 

e. Der bør forskes i cocktaileffekten. 

f. Fødegrundlaget for bierne var også et problem i 2017 - ikke mindst på grund af 

vejrforholdene. 

g. Der blev afholdt forårsudflugt til Helnæs parringsstation med tema omkring kalibrering. 

h. Foreningen har deltaget på den danske stand på Apimondia i Istanbul, men det lykkes 

desværre ikke at få dette event til Danmark i forbindelse med næste afholdelse. 

i. Deltagelse i DBF’s konference med stor tilslutning til vore events. 

j. Stigende interesse for dronningeavlen. 

k. Ser lyst på fremtiden for foreningen. 

 

Kristian Møller orienterede kort om forventede ændringer vedrørende bi-nævnet. 

 

Beretningen blev godkendt. 

 

3. Fremlæggelse af regnskab og budget ved Kristian Møller. 

a. Regnskabet er ført af sekretariatet ved DBF. 

b. Foreningen havde 51 medlemmer i 2017. 

c. Samlede indtægtsposter på 19.300,00 kr.   

d. Samlede udgiftsposter på 36.024,50 kr. 

e. Resultat af primær drift efter renter på -16.724,51 kr. 

f. Til dato er der 48 medlemmer i foreningen i år. 

Debat omkring udgiften til Apimondia. Vi fik ikke dette event til Danmark, men vores deltagelse 

skabte bevidsthed omkring dansk dronningeavl, og der blev etableret kontakter, som vi kan 

drage nytte af på et senere tidspunkt. 

Det var en bevidst handling fra bestyrelsens side at bruge af formuen i år 2018. Det var en 

prioritering for at få foreningen til at vokse. 

 

 



Budget: 

a. Indtægter på 18.000 kr. 

b. Udgifter på 17.700 kr. 

c. Resultat af primær drift. 300,00 kr. 

Kristian foreslog, at kontingentet forhøjes med 50,00 kr. til 400,00 kr. 

Forsalget om kontingentforhøjelse blev vedtaget. 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleant. 

a. Per Carton blev genvalgt. 

b. Ole Bundgaard blev genvalgt. 

c. Ivan Nilsen ønskede ikke genvalg som suppleant. Denis Breel blev valgt i stedet for. 

7. Valg af revisor. 

 a. Bent Larsen blev valgt. 

8. Eventuelt. 

 a. Knud Sørensen. 

 - Hvordan får man oplysninger om sin arveføring ind på foreningens hjemmeside. 

b. Flemming Thorsen. 

-  Forsalg om at man lægger kompendie om arveføring ud på hjemmesiden. 

c. Kristian Møller. 

- Forslag om at lave en temadag om arveføring. Det er nødvendigt med assistance fra 

 ressourcepersoner uden for bestyrelsen.  

Løs debat om hvilke type avlsoplysninger der er ”nødvendige”, og hvordan de skal 

  præsenteres f.eks. på hjemmesiden. 

d. Anders Peter. 

- Sag på Sejerø om en sommerhusejer, som ønsker at holde bier på øen. 

- Den ”nye biavler” er indstillet på at holde bier valgt af ø-bestyreren og lade dem syne 

mindst hver 6-uge, men bestyreren vil ikke acceptere det.  På generalforsamlingen var 

den fremherskende indstilling, at man som ø-bestyrer bør ”søge samarbejdets vej” i 

sådanne tilfælde.  

- Drøftelse af problematikken om borgere, som ønsker bestøver på øerne. Der er brug 

for, at der indføjes en passus om rettidig varsel af behovet til ø-bestyreren. Dette er en 

forudsætning for, at der kan laves det nødvendige antal dronninger/bi-familier året 

forinden. 

    


